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Puigcerdà aprova el projecte definitiu per 
construir el nou Arxiu Comarcal 

Amb un pressupost de 3,7 milions d'euros, suposarà una de les 
inversions més importants destinades a Puigcerdà de la 
Generalitat en els últims anys 

 
Instal·lacions actuals de l'Arxiu Comarcal de Cerdanya./M.F. 

MARIA FORMENTI (Puigcerdà).- L’Ajuntament de Puigcerdà ha aprovat el 
projecte definitiu per construir el nou Arxiu Comarcal de Cerdanya, un 
equipament que s’aixecarà en uns terrenys situats per sota de la ronda dels 
Torreons. El projecte té un pressupost de 3,7 milions d’euros i suposarà una de 
les inversions més importants destinades a Puigcerdà per part de la Generalitat 
en els últims anys. 

Ara per ara, com explica Jordi Palomino, regidor de Cultura de l’Ajuntament, “el 
gruix de la feina, administrativament parlant, ha estat fet, i el que falta és una 
col·laboració estreta entre l’Ajuntament de Puigcerdà, amb la delegació del 
Govern i el Departament de Cultura perquè es puguin fer les transferències 
dels diners per poder fer front a tots els costos i les despeses de l’Arxiu”. 



El nou equipament substituirà l’arxiu actual, situat a l’antic convent de Sant 
Domènec, unes dependències que han quedat petites des de fa temps. El nou 
arxiu tindrà una capacitat d’emmagatzematge de fins a 8.000 metres lineals de 
documentació, gairebé vuit vegades més que l’actual. Això permetrà dipositar-
hi els fons de tots els municipis cerdans i comptar amb les condicions 
adequades per a documents de gran valor històric, tal com comenta Palomino: 
“L’Arxiu Comarcal de la Cerdanya és un dels més rics, documentalment parlant, 
perquè recull documents des dels segles X i XI amb un gran valor històric i que 
s’han de poder emmagatzemar en unes condicions òptimes i en un espai 
adequat”. 

El projecte contempla alçar un edifici d’uns 1.500 m2 repartits en tres plantes. 
La del mig comptarà amb una sala d’actes amb accés independent. 

Inicialment, es preveia que el nou Arxiu fos una realitat el 2025 però ara es 
treballa amb un nou calendari. Des de l’Ajuntament han apuntat que les obres 
podrien començar l’any vinent, sempre i quan la Generalitat faci arribar els fons 
en el termini establert. 

 


